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' A M A G V A R S Z O C l A L I S T A M U N K Á S P Á R T L A P J A 

Kádár Dános 
látogatása 

Péter János 

Ünnepélyesen átadták 
a biológiai központot 

Az Iraki KP 
küldöttsége 
hazánkban 

Az MSZMP Központi Bi-
zottságának meghívására né-
hány napos látogatásra csü-
törtökön Budapestre érke-
zett Aziz Mohamed főtit-
kár vezetésével az Iraki 
Kommunista Párt Központi 
Bizottságának küldöttsége. 
Az iraki küldöttség megkezd-
te tárgyalásait Pullai Árpád-
dal, az MSZMP Központi 
Bizottságának titkárával. 

Az átadási ünnepség elnöksége; Aczél György üdvözlő beszédét mondja 

Szeged felszabadulásának 
29. évfordulója alkalmából 
csütörtökön, tegnap délután 
ünnepélyes külsőségek között 
adták át rendeltetésének a 
Magyar Tudományos Akadé-
mia szegcdi biotogiai köz-
pontját. A biológiai kutató-
központot az építők határ-
időre elkészítették, s a beru-

hazaérkezett 
Péter János külügyminisz-

ter hazaérkezett New York-
ból, ahol részt vett az ENSZ-
közgyűlés XXVIII. üléssza-
kának munkájában. Péter 
János fogadására a repülő-
téren megjelent Púja Fri-
gyes külügyminisztériumi ál-
lamtitkár. (MTI) 

Kádár János, a Magyar Szocialista Munkáspárt Kőé-
ponti Bizottságának első titkára csütörtökön egész napos 
látogatást tett a Budapesti Műszaki Egyetemen. A látoga-
táson részt vett Nagy Miklós művelődésügyi miniszter és 
Kornidesz Mihály, az MSZMP KB tudományos-közoktatási 
és kulturális osztályának vezetője is. A vendégeket a Duna-
parti felsőoktatási központban az egyetem vezetői fogad-
ták. Kádár János tudomány- és oktatáspolitikai kérdésekről 
tanácskozott az egyetemen, délután pedig gyűlésen idő-
szerű kül- és belpolitikai kérdésekről tájékoztatott.. 

1 Napirenden: 
házás 315 millió forintba ke-
rült. A laboratóriumi épület-
ben emeíétenként 20—25 la-
boratórium és 12—15 dolgo-
zószoba várja a kutatókat. A 
központi szárnyban előadó-
terem, tanácsterem, tudós-
klub, étterem és konyha 
van. A biológiai központ 
könyvtára 50 ezer kötetes. 

A biológiai központ ün-
nepélyes átadásáról részle-
tes tudósításunk lapunk 3. 
oldalán. 

S o m o g y i K á r o l y n é f e l v é t e l e i 
Részlet a biológiai központ avatóUnncpségéröl. Az első 

sorban — középen — D. R. Szent-Györgyi Albert 

Szocialista szerződés 
két sugárút átépítésére 

Határidő: 1976. november 7. 

Hz oktatás és nevelés 
időszerű kérdései 

Áczél György megbeszélése a szegedi felsőfokú 
tanintézetek vezetőivel 

A szegedi felsőoktatási in-
tézmények vezetőivel talál-
kozott tegnap délelőtt a köz-
ponti egyetem nagytermében 
Aczél György, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja. a Központi Bizottság tit-
kára A találkozón részt vett 
Győri Imre, a Központi Bi-
zottság tagja, a megyei párt-
bizottság első titkára, dr. 
Ágoston József, a megyei 
pártbizottság titkára. Sípos 
Géza. a Szeged városi párt-
bizottság első titkára és 
Papp Gyula. Szeged város 
tanácsának elnökhelyettese. 

Dr. Fodor Géza akadémi-
kus, egyetemi tanár, a Jó-

Tegnap. csütörtökön dél-
előtt a városi pártbizottság 
épületében 25 társadalmi, ál-
lami szerv és vállalat képvi-
selői, vezetői írták alá azt a 
szocialista szerződést, amely 
a város és az ország két fon-
tos útvonalának, az E5-ös és 
az 55-ös út szegedi átkelési 
szakaszainak átépítésével 
kapcsolatos feladatokat rög-
zíti. A város felszabadulásá-
nak 29. évfordulóján rende-
zett ünnepélyes aktus részt-
vevőit — köztük Szabó Sán-
dort. 'az MSZMP Csongrád 
megyei bizottságának titká-
rát. és Kovács Imrét, a me-
gyei tanács elnökhelyettesét 
— Prágai Tibor, a városi ta-
nács elnökhelyettese köszön-
tötte. Az esemény jelentősé-
gét dr. Varga Dezső, az 
MSZMP Szeged városi bi-
zottságának titkára méltatta. 

Közismert, hogy a város 
életében mily fontos szere-
pet tölt be az említett ké ' 
útvonal, a Kossuth Lajos (az 
iparövezetig) és a Tolbuhin 
sugárút. Szegednek — lévén 
kiemelt felsőfokú központ ét 
megyeszékhely — Intenzivek 
a kapcsolatai környezetével. 
Múlhatatlanul szükséges te-
hát korszerűsítésük, átépíté-

sük. A bonyolult, összetett 
munka — hiszen nem csu-
pán utakat kell építeni, ha-
nem csatornát, ú j villamos-
pályát, forgalomirányító be-
rendezéseket, közvilágítást, 
kábeleket kell fektetni, sőt, 
hidat is építeni — számos 
vállalat és szervezet pontos 
együttműködését igényli. 
Mindezt a szokásos gazdasá-
gi, jogi szerződéseken túl 
tegnap szocialista szerződés-
be foglalták. Amint azt dr. 
Varga Dezső hangsúlyozta: a 
konvencionális, jogi termé-
szetű szerződéseknél maga-
sabb szintű, szocialista szer-
ződés nem tartalmaz jogi 
szankciókat; a kommunista, 
szocialista vezetésre és mun-
kára apellál. S az, hogy az 
aláírók teljesítsék vállalásai-
kat, nem csupán Szeged, ha-
nem a megye és az ország 
érdeke is. 

Az okmányt 25 szer-
ződő fél írta alá. Elvállal-
ták, hogy a munkát., beleért 
ve az Izabella-híd átépítését 
is, 1976. november 7-re be-
fejezik. A hídtól eltekintve, 
az 5-ös út városi szakaszá-
nak átépítésével 1976. má-
jus l-re készülnek el. A 
szerződésben a városi párt-

zsef Attila Tudományegye-
tem rektora nyitotta meg a 
tanácskozást, szólva arról, 
hogy az oktatáspolitikai, tu-
dománypolitikai és ifjúság-
politikai határozatok végre-
hajtásáról, s az ezzel kap-
csolatos gondokról számol-
nak be a Központi Bizott-
ság titkárának. Elmondotta, 
hogy a JATE néhány objek-
tív nehézséggel küzd. ami-
kor ezeket a határozatokat 
végrehajtja, ugyanis a je-
lenlegi anyagi gondok köze-
pette nem könnyű a korsze-
rű tudományos és oktatási 
munka feltételeit megvaló-
sítani. Közismert az egyetem 

bizottság vállalta, hogy min-
den támogatást megad a 
nagy munkához, s patronál-
ja a részt vevő vállalatok 
pártbizottságait a határidők 
teljesítése érdekében. A szer-
ződést aláiró vezetők opera-
tív bizottságot hoznak létre 
a munka folyamatosságának 
biztosítására. A városi ta-
nács — amellett, hogy biz-
tosítja a várost terhelő mun-
kákhoz szükséges pénzt — 
többek közt vállalta, hogy a 
beruházóval, a KPM Hód-
mezővásárhelyi Közúti Igaz-
gatóságával rendszeresen 
együttműködik a határidők 
betartása érdekében, s ha-
vonta összehívja az operatív 
bizottság ülését, irányítja te-
vékenységéti Vagyis, a városi 
pártbizottság és tanács vál-
lalta a munka rendszeres 
koordinálását. 

A szerződés aláírása után 
dr. Gábor István, a Körúti 
Beruházó Vállalat igazgató-
ja szólt a megállapodás je-
lentőségéről. Végül a szer-
ződés egy-egy példányát át-
nyújtották a megyei pártbi-
zottság és tanács képviselői-
nek is. kérve, hogy e két 
szerv is segítse e nagy fel-
adat megvalósítását. 

K é p ű n k ö n b a l r ö l j o b b r a : d r . M á r t a F e r e n c a k a d é m i k u s , a z M S Z M P 
K B t a g j a , t a n s z é k v e z e t ő e g y e t e m t a n á r . G y ő r i I m r e , a z M S Z M P 
K B t a g j a , a m e g y e i p á r t b i z o t t s á g c'.ső t i t k á r a , A c z é l G y ö r g y , a 
P o l i t i k a i B i z o t t s á g t a g j a , a K B t i t k á r a , S i p o s G é z a . a S z e g e d 
v á r o s i p á r t b i z o t t s á g e l s ő t i t k á r a é s d r . Á g o s t o n J ó z s e f , a m e g y e i 

p á r t b i z o t t s á g t i t k á r ® 

tanteremhiánya, amely aa 
oktatóknak és hallgatóknak 
egyaránt az idő elaprózását 
is jelenti, ugyanakkor ra-
cionálisabb szervezéssel 
igyekszenek megoldani, hogy 
az iparral és a mezőgazda-
sággal való jó együttműkö-
dés jegyében kialakult tu-
dományos kutatási területe-
ken a kapacitást megtart-
hassák. bővíthessék. Hiszen 
ez a munkájuk közvetlenül 
termelőerővé válik, a nép-
gazdaságnak haszon, gondol-
junk csak korszerű számító-
gépek közvetlen hasznára a 
város üzemeiben. Részlete-
sen szólott az oktatás-neve-
lés helyzetéről, arról, mi-
képpen keresik a tananyag 
feldolgozásának hatékonyabb 
módszereit. 

Ezután dr. Berencsy 
György egyetemi tanár, a 
SZOTF általános orvoskará-
nak dékánja mondta el töb-
bi között, hogy a tudomá-
nyos kutatás az oktató-neve-
lő munka szerves része az 
orvosképzésben. A gondjuk 
az. hogy ma már közel 1800 
hallgatója van az egyetem-
nek. viszont, nincs ú j tante-
rem. a klinikákon is csak 
az ágyak száma szaporodott, 
\nszont nem épült ú j épü-
let. Azt szeretnék, hogy mi-
előbb realitás leeven egy ú j 
klinika és előadótermek 
éoülienek. Dr. Kraikó And-
rás docens, a JATE pártbi-
zottságának t i tkára a többi 
között arról beszélt, hogv el-
sősorban az ifiús4gnolit»kai 
határozat megvalósításában 
tudnak szép eredménvekről 
szólni, dr. Cserháti István 
orofesszor. a SZOTF nártt i t-
kára a pártirányítás erősíté-
séről számolt be. Hegedűs 
András, a Juhász Ovula Ta-
nárkénzö Főiskola főieazga-
tÓja 97 '" tőrménv 

{Folytatás a 3. oldalonj 
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